
PROTOKÓŁ Nr XXXVI.2018

z XXXVI sesji VII kadencji Rady Gminy Przystajń odbytej w dniu 
26 lutego 2018 r. w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Przystajń

Czas trwania sesji: 14.00 – 18.05.

W sesji uczestniczyło 15 Radnych (lista obecności w załączeniu).
Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady Gminy Przystajń – Radna Henryka Kapuścik.

Ponadto w sesji udział wzięli:

- Wójt Gminy                                                                               - Henryk Mach
- Sekretarz Gminy                                                                        - Bogusław Leszczyński
- Radca Prawny                                                                            - Adam Biernacki
- Sołtysi - według załączonej listy obecności

P r o p o n o w a n y  p o r z ą d e k   o b r a d :

1. Otwarcie sesji.
2. Stwierdzenie prawomocności obrad.
3. Ustalenie porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym.
6. Sprawozdanie z działalności Komisji Rady w okresie międzysesyjnym.
7. Zapytania mieszkańców (około godz. 14.30).  
8. Informacja  starosty  powiatu  kłobuckiego  na  temat  planowanych  zadań  powiatu  na  terenie 

Gminy Przystajń. 
9. Sprawozdanie  z  realizacji  Programu  współpracy  Gminy  Przystajń  z  organizacjami 

pozarządowymi za rok 2017 (Inspektor M. Okaj).
10.Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:

1) przyjęcia programu opieki  nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Przystajń w roku 2018 (Podinsp. Ł. Grajcar), 
2)  sprzedaży  w  drodze  przetargu  nieruchomości  położonej  w  miejscowości  Przystajń, 
stanowiącej własność Gminy Przystajń (Inspektor M. Drynda), 
3)  wyrażenia  zgody  na  nabycie  nieruchomości  –  działki  nr  ewid.  11/22  w  m.  Przystajń 
(Inspektor M. Drynda), 
4)  wyrażenia  zgody  na  nabycie  nieruchomości  –  działki  nr  ewid.  11/24  w  m.  Przystajń 
(Inspektor M. Drynda), 
5)  wyrażenia  zgody  na  nabycie  nieruchomości  –  działki  nr  ewid.  815/11,  815/13,  815/15, 
815/18, 815/20 w m. Przystajń (Inspektor M. Drynda), 
6) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – działki nr ewid. 817/8, 817/10, 817/13, 817/15, 
817/17 w m. Przystajń (Inspektor M. Drynda), 
7)  wyrażenia  zgody  na  nabycie  nieruchomości  –  działki  nr  ewid.  817/20,  817/22,  817/25, 
817/27, 817/29 w m. Przystajń (Inspektor M. Drynda), 
8)  wyrażenia  zgody  na  nabycie  nieruchomości  –  działki  nr  ewid.  820/1  w  m.  Przystajń 
(Inspektor M. Drynda), 
9) wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – działki nr ewid. 819/8, 819/10, 819/12, 819/15, 
819/17 w m. Przystajń (Inspektor M. Drynda), 
10)  wyrażenia  zgody na  nabycie  nieruchomości  –  działki  nr  ewid.  823/34  w  m.  Przystajń 
(Inspektor M. Drynda), 
11)  wyrażenia  zgody na  nabycie  nieruchomości  –  działki  nr  ewid.  823/25,  823/27,  823/30, 
823/32 w m. Przystajń (Inspektor M. Drynda), 
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12)  wyrażenia  zgody na nabycie  nieruchomości  –  działki  nr  ewid.  824/11,  824/13,  824/16, 
824/18 w m. Przystajń (Inspektor M. Drynda), 
13)  wyrażenia  zgody na  nabycie  nieruchomości  –  działki  nr  ewid.  826/11,  826/17,  826/19 
w m. Przystajń (Inspektor M. Drynda), 
14)  wyrażenia  zgody  na  nabycie  nieruchomości  –  działki  nr  ewid.  827/6  oraz  826/14 
w m. Przystajń (Inspektor M. Drynda), 
15) uchwalenia wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych na lata 
2018-2019 (Inspektor P. Antczak),
16) zmian w budżecie Gminy Przystajń na 2018 rok (Skarbnik Gminy),
17) zmiany  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przystajń na lata 2018-2024 (Skarbnik  
Gminy).

11. Interpelacje i odpowiedzi na zapytania Radnych.
12. Informacje, wolne wnioski i oświadczenia.
13. Zamknięcie sesji.

A d 1
Otwarcia  sesji  dokonała  Przewodnicząca  Rady  Gminy  Przystajń, Radna  Henryka  Kapuścik. 
Powitała wszystkich obecnych na sali. 

A d 2
Przewodnicząca  Rady  Gminy stwierdziła  prawomocność  obrad  –  na  sali  obecnych  było 
15 Radnych.

A d 3
Przewodnicząca przedstawiła  Radnym propozycję  porządku obrad.  Poprosiła  w imieniu  Wójta 
o  wycofanie  z  porządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu 
nieruchomości  położonej  w  miejscowości  Przystajń,  stanowiącej  własność  Gminy  Przystajń 
(projekt  uchwały  nie  uzyskał  pozytywnej  opinii  Komisji  Budżetu,  Rolnictwa  i  Infrastruktury) 
i  wprowadzenie  do  porządku  obrad  2  projektów  uchwał  w  sprawie: zmiany  Uchwały 
Nr XXXII.276.2017 Rady Gminy Przystajń z dnia 27 września 2017 r.  w sprawie  zaciągnięcia 
pożyczki długoterminowej na „Budowę przydomowych oczyszczalni ścieków w Gminie Przystajń 
- zadanie I” i  zmiany uchwały Nr XXXIII.282.2017 Rady Gminy Przystajń z dnia 13 listopada 
2017  r.  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od  środków  transportowych.  Została 
przygotowana również autopoprawka do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 
Przystajń na 2018 rok. 
Wójt uzasadnił  wprowadzenie  projektów  uchwał.  Zmiana  uchwały  dot.  podatku  od  środków 
transportowych jest ukłonem dla przedsiębiorców. 
Przewodnicząca zapytała  czy Radni  wyrażają  zgodę  na  usunięcie  z  porządku  obrad  z  punktu 
10  podpunktu  2  projektu  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  nieruchomości 
położonej  w  miejscowości  Przystajń,  stanowiącej  własność  Gminy  Przystajń,  a  także 
o wprowadzenie do porządku obrad w punkcie 10 przed projektem dot. zmian w budżecie Gminy 
Przystajń na 2018 rok 2 projektów uchwał w sprawie: zmiany Uchwały Nr XXXII.276.2017 Rady 
Gminy Przystajń z dnia 27 września 2017 r. w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej na 
„Budowę przydomowych oczyszczalni ścieków w Gminie Przystajń  - zadanie I” i zmiany uchwały 
Nr  XXXIII.282.2017 Rady Gminy Przystajń  z  dnia  13  listopada 2017 r.  w sprawie  określenia 
wysokości stawek podatku od środków transportowych.
Rada Gminy Przystajń wyraziła zgodę. Porządek obrad po zmianach został ustalony jednogłośnie.  

A d 4
Przewodnicząca poinformowała, że protokół był wyłożony w biurze Rady Gminy, można było się 
z nim zapoznać. Dlatego poprosiła o przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji bez głośnego czytania. 
Protokół został przyjęty jednogłośnie (15 Radnych za).
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A d 5
Wójt odczytał  sprawozdanie  ze  swojej  działalności  w  okresie  międzysesyjnym  –  stanowiące 
załącznik do protokołu. 
Przewodnicząca zapytała czy są jakieś uwagi i zapytania do sprawozdania z działalności Wójta.
Radny Jan Sas zapytał jaki jest wpisany termin zakończenia kanalizacji na Antonowie i Kuźnicy 
Nowej, a także o zarządzenie  Nr 16/2018 z dnia 9 lutego 2018 r. w sprawie zmiany Regulaminu 
pracy Urzędu Gminy Przystajń.
Wójt  odpowiedział, że kanalizację planujemy wykonać do 10 grudnia 2018 r., a w Regulaminie 
pracy Urzędu Gminy Przystajń  jest  zmiana  odnośnie  okularów korekcyjnych dla  pracowników 
Urzędu Gminy Przystajń. 
Radny Jan Sas stwierdził, że dobrze byłoby o każdym zarządzeniu Wójta Gminy Przystajń napisać 
jedno zdanie czego ono dotyczy.
Wójt odpowiedział,  że z każdym zarządzeniem Wójta Gminy Przystajń można się szczegółowo 
zapoznać w BIP Urzędu Gminy Przystajń.
Radny Zenon Piśniak zapytał kto wyceniał działkę w Kuźnicy Nowej przeznaczoną do sprzedaży.
Wójt odpowiedział, że rzeczoznawca majątkowy. Jest to już drugi przetarg odnośnie sprzedaży tej 
działki i dlatego cena jest obniżona. 

A d 6
Sprawozdanie  z  działalności  Komisji  Budżetu,  Rolnictwa  i  Infrastruktury  przedstawił 
Przewodniczący Komisji – Radny Jan Sas. 
Radny  Jan  Sas  stwierdził,  że  Wójt  był  za  tym,  żeby nie  wydzielać  Funduszu  Sołeckiego  na 
2019 rok, ale Komisja Budżetu, Rolnictwa i Infrastruktury była przeciwna rezygnacji z wydzielenia 
Funduszu Sołeckiego. 
Wójt odpowiedział,  że była dyskusja odnośnie tego czy wydzielać,  czy nie wydzielać Fundusz 
Sołecki na 2019 rok. 
Przewodnicząca  zapytała  czy  są  jeszcze  jakieś  uwagi  i  zapytania  do  sprawozdania  Komisji 
Budżetu, Rolnictwa i Infrastruktury.
W związku z brakiem uwag i zapytań przeszliśmy do punktu kolejnego.

A d 7
Przewodnicząca zapytała czy mieszkańcy obecni na sali, mają jakieś zapytania.
Mieszkaniec Gminy Wiesław Janoszek zapytał czy Rada Gminy Przystajń może obniżyć podatek 
od  środków  transportowych,  ponieważ  pobliskie  gminy  mają  tańsze  podatki  od  środków 
transportowych. 
Radny  Grzegorz  Kierat uważa,  że  przedsiębiorcy  3  razy  muszą  płacić  podatek  od  środków 
transportowych.  
Mieszkaniec Gminy Wiesław Janoszek zaproponował zastanowić się nad tą obniżką, ponieważ 
firmy będą się przenosiły do innych gmin, a tego byśmy raczej nie chcieli.
Wójt odpowiedział, że Gmina Panki zeszła do najniższych stawek jakie można było podjąć, my 
natomiast  przygotowaliśmy  propozycje  odnośnie  zmiany  podatku  od  środków  transportowych 
i proponujemy 445,00 zł obniżki jeśli chodzi o naczepy. Jeśli Rada Gminy Przystajń podejmie tę 
uchwałę to będziemy prosili przedsiębiorców o złożenie korekty. Rada Gminy Przystajń następnej 
kadencji  będzie  mogła  obniżyć  ten  podatek  od  środków transportowych  w większym stopniu. 
Obniżka tego podatku od środków transportowych będzie skutkowała obniżką wpływów z podatku 
od środków transportowych o 64 970,00 zł.  Taka jest  propozycja,  ale  zawsze można ją jeszcze 
zmienić. 
Mieszkaniec Gminy Wiesław Janoszek zaproponował, żeby ich poinformować o tym jakie stawki 
będą proponowane na kolejny rok. 
Przewodnicząca powiedziała,  że  podatki  są  na  tym  samym  poziomie  co  rok  temu.  Rozumie 
stanowisko przedsiębiorców, ponieważ sama też by miała dylemat co z tym zrobić. Byłby problem 
jeśli chodzi o poinformowanie wszystkich przedsiębiorców o tych podatkach. 
Mieszkaniec Gminy Wiesław Janoszek zaproponował śledzić to co robią inne gminy, żebyśmy 
mieli porównanie.
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Mieszkaniec Gminy Wojciech Kierat powiedział, że w Gminie Panki jest 1 600,00 zł mniej od 
zestawu aniżeli w Gminie Przystajń. 
Wójt powiedział, że on ma to porównanie podatków. Jesteśmy na 4 miejscu jeśli chodzi o podatek 
od środków transportowych w powiecie. Uważa, że na chwilę obecną to co przygotowaliśmy jest 
dobrym gestem w stronę przedsiębiorców. 
Radny Grzegorz Kierat zaproponował wszystkie stawki podatków od środków transportowych 
obniżyć o 200,00 zł. 
Wójt odpowiedział, że można to było zrobić wcześniej, a nie w trakcie roku budżetowego. 
Mieszkaniec  Gminy  Wiesław  Janoszek powiedział,  że  czekają  na  korekty  dot.  podatku  od 
środków transportowych. 
Radny Janusz Leśniak zaproponował, aby w tym temacie szerzej porozmawiać na komisji.
Radny Zbigniew Kmieć powiedział, że mamy tereny inwestycyjne i musimy zrobić jakiś ukłon 
w stronę przedsiębiorców. 
Radny  Remigiusz  Wręczycki zwrócił  uwagę  na  to,  że  obniżając  podatki  obniżamy  również 
subwencje. Trzeba to przemyśleć, czy warto obniżyć podatki kosztem subwencji.  
Wójt powiedział,  że  podatek  od  środków  transportowych  jest  naszym  dochodem do  budżetu. 
Podejmując  ostatnią  uchwałę  od  środków transportowych  obniżyliśmy o 100,00 zł  podatek  dla 
samochodów, które mają EURO 4 i więcej. 
Radny Remigiusz Wręczycki stwierdził,  że  tamtą decyzją był  ustalony konsensus jeśli  chodzi 
o  podatki od środków transportowych.   
 
A d 8
Przewodnicząca poinformowała,  że  ze  względu na  nieobecność  Starosty Powiatu  Kłobuckiego 
informacja  na  temat  planowanych  zadań  powiatu  na  terenie  Gminy  Przystajń  nie  zostanie 
przedstawiona.

A d 9
Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Gminy Przystajń z organizacjami pozarządowymi 
za rok 2017 przedstawiła Inspektor Marta Okaj. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 
Mieszkanka  Gminy  Krystyna  Labus-Stankiewicz zapytała  czy  zwiększa  nam się  ilość  osób 
uzależnionych od narkotyków i alkoholu.
Inspektor  Marta  Okaj  odpowiedziała,  że  osób  uzależnionych  od  narkotyków  nie  mamy 
zgłoszonych, jeśli chodzi o osoby uzależnione od alkoholu to ich ilość się zmniejsza. 
Przewodnicząca zapytała czy są jeszcze jakieś uwagi i zapytania do sprawozdania.
W związku z brakiem uwag i zapytań przeszliśmy do punktu kolejnego.

A d 10
Przystąpiono do rozpatrzenia projektów uchwał w sprawie:

1.  przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania  bezdomności 
zwierząt na terenie Gminy Przystajń w roku 2018

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.
Wójt powiedział, że środki finansowe na realizację zadań wynikających z programu zabezpieczone 
są  w budżecie  Gminy w wysokości  11  300,00 zł.  Na  tą  sumę składają  się:  koszty wyłapania 
bezdomnych zwierząt i  umieszczenia ich w schronisku, usługi weterynaryjne i inne oraz zakup 
pożywienia dla bezdomnych zwierząt. Ustawa nas obliguje do tego, że musimy posiadać umowę na 
odławianie  bezdomnych  zwierząt  z  terenu  Gminy  Przystajń,  które  będzie  realizowane  przez 
przedsiębiorcę FUH „OSKAR” Sławomir Gizler. Natomiast zwierzętom gospodarskim zapewnia 
się miejsce w gospodarstwie rolnym pod adresem Bagna 14.
Przewodnicząca zarządziła głosowanie.
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Rada Gminy Przystajń podjęła Uchwałę Nr XXXVI.308.2018 w sprawie przyjęcia programu 
opieki  nad  zwierzętami  bezdomnymi  oraz  zapobiegania  bezdomności  zwierząt  na  terenie 
Gminy  Przystajń  w  roku  2018 jednogłośnie  (15  Radnych  za)  w  głosowaniu  jawnym  przez 
podniesienie ręki.

2. wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – działki nr ewid. 11/22 w m. Przystajń

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.
Radny Zenon Piśniak zapytał czy ta droga łączy się z drogą przy lesie i jaka jest szeroka.
Inspektor Małgorzata Drynda odpowiedziała, że ta działka nie łączy się z drogą przy lesie, a jej 
szerokość wynosi ponad 3 m. Ta szerokość jest taka sama jak tej wcześniejszej drogi.  
Przewodnicząca zarządziła głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła Uchwałę Nr XXXVI.309.2018 w sprawie wyrażenia zgody na 
nabycie nieruchomości – działki nr ewid. 11/22 w m. Przystajń większością głosów (12 Radnych 
za, 3 Radnych wstrzymało się od głosu), w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki.
Za  głosowali: R.  Bastrzyk,  J.  Chrzęstek,  J.  Jelonek,  H.  Kapuścik,  G.  Kierat,  Z.  Kmieć,  
Z. Kulej, J. Leśniak, Z. Marczak, J. Pilarz, J. Sas, R. Wręczycki.
Wstrzymał się od głosu: E. Chamela, Z. Piśniak, W. Woźny.

3. wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – działki nr ewid. 11/24 w m. Przystajń

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym zarządziła głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła Uchwałę Nr XXXVI.310.2018 w sprawie wyrażenia zgody na 
nabycie nieruchomości – działki nr ewid. 11/24 w m. Przystajń większością głosów (12 Radnych 
za, 3 Radnych wstrzymało się od głosu), w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki.
Za  głosowali: R.  Bastrzyk,  J.  Chrzęstek,  J.  Jelonek,  H.  Kapuścik,  G.  Kierat,  Z.  Kmieć,  
Z. Kulej, J. Leśniak, Z. Marczak, J. Pilarz, J. Sas, R. Wręczycki.
Wstrzymał się od głosu: E. Chamela, Z. Piśniak, W. Woźny.

4.  wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – działki nr ewid. 815/11, 815/13, 815/15, 815/18, 
815/20 w m. Przystajń

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.
Inspektor Małgorzata Drynda powiedziała, że średnio po 14, 15 arów jest nabywane pod drogi od 
właścicieli  działek.  Tylko  Pani  Kubat  i  Panu  Grzywińskiemu będziemy płacili  za  tę  drogę  po 
26 000,00 zł, ponieważ ich działki są większe. 
Radny Jan Sas zapytał ile metrów jest pod te drogi u Pani Kubat i Pana Grzywińskiego.
Inspektor Małgorzata Drynda odpowiedziała, że będzie to około 0,5 ha. 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła Uchwałę Nr XXXVI.311.2018 w sprawie wyrażenia zgody na 
nabycie nieruchomości – działki nr ewid. 815/11, 815/13, 815/15, 815/18, 815/20 w m. Przystajń 
jednogłośnie (15 Radnych za) w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki. 

5.  wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – działki nr ewid. 817/8, 817/10, 817/13, 817/15, 
817/17 w m. Przystajń

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym zarządziła głosowanie.
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Rada Gminy Przystajń podjęła Uchwałę Nr XXXVI.312.2018 w sprawie wyrażenia zgody na 
nabycie nieruchomości – działki nr ewid. 817/8, 817/10, 817/13, 817/15, 817/17 w m. Przystajń 
jednogłośnie (15 Radnych za) w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki. 

6.  wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – działki nr ewid. 817/20, 817/22, 817/25, 817/27, 
817/29 w m. Przystajń,

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym zarządziła głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła Uchwałę Nr XXXVI.313.2018 w sprawie wyrażenia zgody na 
nabycie  nieruchomości  –  działki  nr  ewid.  817/20,  817/22,  817/25,  817/27,  817/29 
w m. Przystajń jednogłośnie (15 Radnych za) w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki. 

7. wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – działki nr ewid. 820/1 w m. Przystajń

Inspektor Małgorzata  Drynda powiedziała,  że  w  tym projekcie  uchwały jest  błąd,  ponieważ 
powinno  być  wpisane,  że  wyraża  się  zgodę  na  odpłatne  nabycie  na  rzecz  Gminy  Przystajń 
nieruchomości,  a  jest  wpisane,  że  wyraża  się  zgodę  na  nieodpłatne  nabycie  na  rzecz  Gminy 
Przystajń nieruchomości.
Przewodnicząca odczytała projekt uchwały autopoprawki, po czym zarządziła głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła Uchwałę Nr XXXVI.314.2018 w sprawie wyrażenia zgody na 
nabycie nieruchomości – działki nr ewid. 820/1 w m. Przystajń jednogłośnie  (15 Radnych za) 
w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki. 

8.  wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – działki nr ewid. 819/8, 819/10, 819/12, 819/15, 
819/17 w m. Przystajń

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym zarządziła głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła Uchwałę Nr XXXVI.315.2018 w sprawie wyrażenia zgody na 
nabycie nieruchomości – działki nr ewid. 819/8, 819/10, 819/12, 819/15, 819/17 w m. Przystajń 
jednogłośnie (15 Radnych za) w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki. 

9. wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – działki nr ewid. 823/34 w m. Przystajń

Inspektor Małgorzata  Drynda powiedziała,  że  w  tym projekcie  uchwały jest  błąd,  ponieważ 
powinno  być  wpisane,  że  wyraża  się  zgodę  na  odpłatne  nabycie  na  rzecz  Gminy  Przystajń 
nieruchomości,  a  jest  wpisane,  że  wyraża  się  zgodę  na  nieodpłatne  nabycie  na  rzecz  Gminy 
Przystajń nieruchomości.
Przewodnicząca odczytała projekt uchwały autopoprawki, po czym zarządziła głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła Uchwałę Nr XXXVI.316.2018 w sprawie wyrażenia zgody na 
nabycie nieruchomości – działki nr ewid. 823/34 w m. Przystajń jednogłośnie (15 Radnych za) 
w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki. 

10.  wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – działki nr ewid. 823/25, 823/27, 823/30, 823/32 
w m. Przystajń

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym zarządziła głosowanie.
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Rada Gminy Przystajń podjęła Uchwałę Nr XXXVI.317.2018 w sprawie wyrażenia zgody na 
nabycie  nieruchomości  –  działki  nr  ewid.  823/25,  823/27,  823/30,  823/32  w  m.  Przystajń 
jednogłośnie (15 Radnych za) w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki. 

11. wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – działki nr ewid. 824/11, 824/13, 824/16, 824/18 
w m. Przystajń

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym zarządziła głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła Uchwałę Nr XXXVI.318.2018 w sprawie wyrażenia zgody na 
nabycie  nieruchomości  –  działki  nr  ewid.  824/11,  824/13,  824/16,  824/18  w  m.  Przystajń 
jednogłośnie (15 Radnych za) w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki. 

12.  wyrażenia  zgody  na  nabycie  nieruchomości  –  działki  nr  ewid.  826/11,  826/17,  826/19 
w m. Przystajń

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym zarządziła głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła Uchwałę Nr XXXVI.319.2018 w sprawie wyrażenia zgody na 
nabycie nieruchomości – działki nr ewid. 826/11, 826/17, 826/19 w m. Przystajń  jednogłośnie 
(15 Radnych za) w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki. 

13. wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – działki nr ewid. 827/6 oraz 826/14 w m. Przystajń

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym zarządziła głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła Uchwałę Nr XXXVI.320.2018 w sprawie wyrażenia zgody na 
nabycie  nieruchomości  –  działki  nr  ewid.  827/6  oraz  826/14  w  m.  Przystajń jednogłośnie 
(15 Radnych za) w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki. 

Radny Robert Bastrzyk zapytał ile na tym osiedlu będzie działek.
Inspektor  Małgorzata  Drynda odpowiedziała,  że  będzie  około  100  działek.  Podziały  działek 
w środku będą jednak w gestii właścicieli. 

14. uchwalenia  wieloletniego  planu  rozwoju  i  modernizacji  urządzeń  wodociągowych  na  lata   
2018-2019

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.
Wójt powiedział, że my jako przedsiębiorstwo wodociągowe musimy uchwalić taki wieloletni plan 
rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych. Wynika to z ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu 
w wodę. Ten plan musimy mieć,  ponieważ on musi  być uwzględniony w taryfie  za wodę.  Do 
12 marca 2018 r. musimy ten projekt przedstawić. Do 12 czerwca 2018 r. ta stara taryfa będzie 
obowiązywała. Stawkę 2,59 zł będzie bardzo trudno nam uchwalić. Jeżeli będziemy chcieli ustalić 
tę stawkę w kwocie 2,59 zł to będziemy musieli do wody udzielić dotacji. Gmina Przystajń ma 
najtańszą cenę wody w województwie śląskim. Ścieki mamy w kwocie 4,00 zł netto. Pracujemy 
nad tą  nową taryfą.  Arkusz kalkulacyjny jest  bardzo szczegółowy do wypełnienia.  Koszt takiej 
kalkulacji to 5 000,00 zł. Tyle biorą firmy. My jednak sami będziemy robili tę kalkulację. 
Radny Jan Sas uważa, że przygotowanie takiej kalkulacji jest bardzo prostą sprawą do zrobienia. 
Wójt odpowiedział, że jak ktoś zrobi taką kalkulacje za 1 500,00 zł to on da to do zrobienia, ale nie 
znajdzie się takiej firmy. 
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Mieszkanka  Gminy  Krystyna  Labus-Stankiewicz  powiedziała,  że  po  awarii  w  Borze 
Zajacińskim u niej woda leciała czerwona, a ciśnienie było bardzo duże, ponieważ po odkręceniu 
były „wystrzały” z kranu. 
Wójt odpowiedział,  że  wszystko  zależy  od  miejsca  awarii.  Musieliśmy  zamknąć  całe  ujęcie, 
ponieważ  nie  było  innego  wyjścia,  żeby  się  miejsce  awarii  nie  zalewało,  żeby  je  odsączyć. 
O godz. 23.00 awaria została usunięta. Musimy pomyśleć o powołaniu zakładu komunalnego. Nie 
możemy tak funkcjonować, ponieważ nie mamy się kim posiłkować. Opatów i Lipie mają zakłady 
komunalne. Mamy stacje uzdatniania wody i są dwie osoby, które znają się na jej funkcjonowaniu 
– Pan Ireneusz Lach i Pan Paweł Antczak. Na pół etatu mamy zatrudnionego Pana Pawła Antczaka, 
Pana Arkadiusza Pawelaka - inkasenta i Panią Alicję Parkitną – księgową. 
Mieszkanka Gminy Krystyna Labus-Stankiewicz  zapytała czy prawdą jest to, że w przypadku 
awarii 80 % mieszkańców Gminy Przystajń może nie mieć wody.
Wójt  odpowiedział,  że  tak,  ponieważ  80  % mieszkańców  Gminy Przystajń  jest  zaopatrywana 
w wodę przez Stację Uzdatniania Wody w Przystajni. 
Radny Remigiusz Wręczycki stwierdził, że dobrze byłoby pomyśleć o tym, żeby zakupić jakiś 
sprzęt w postaci koparki i przeszkolić pracownika, żebyśmy mieli coś w zanadrzu. 
Radny  Zenon  Piśniak  powiedział,  że  najlepiej  wejść  w  układ  z  Zakładem  Komunalnym 
w Krzepicach. 
Radny Waldemar Woźny zapytał  ile tych sieci wodociągowych jest do wykupu skoro ostatnia 
pozycja dot. wykupu sieci wodociągowej wynosi 98 000,00 zł.  
Wójt odpowiedział, że to jest plan. Być może nic nie wykupimy, ponieważ potrzebna będzie do 
zakupu druga sprężarka za 40 000,00 zł. Po zakupieniu drugiej sprężarki będziemy mieli 4 czy 5 lat 
spokoju. Są to koszty stacji uzdatniania wody. 
Radny Waldemar Woźny zapytał  czy te  wodociągi,  które  będziemy wykupywali  są  zrobione 
zgodnie z przepisami prawa. 
Wójt odpowiedział, że nie ma takiej możliwości, żeby coś było zrobione bez uzgodnienia z gminą, 
więc są zrobione zgodnie z przepisami prawa. 
Radny Edward Chamela zapytał czy ta sprężarka nie ma już gwarancji. 
Wójt odpowiedział, że miała roczny okres gwarancji. Ta sprężarka po prostu się zużyła. Roboty 
budowlane  mają  3-letnią  gwarancję,  urządzenia  natomiast  mają  krótszą  gwarancję.  15  lutego 
2018 r. minęły 3 lata od momentu oddania Stacji Uzdatniania Wody w Przystajni. 
Radny Remigiusz Wręczycki poprosił o przedstawienie wyliczonych kosztów taryfy za wodę na 
komisji, żeby Radni byli o tym poinformowani.  
Przewodnicząca zarządziła głosowanie.

Rada  Gminy  Przystajń  podjęła  Uchwałę  Nr  XXXVI.321.2018 w sprawie  uchwalenia 
wieloletniego  planu  rozwoju  i  modernizacji  urządzeń  wodociągowych  na  lata  2018-2019 
jednogłośnie (15 Radnych za) w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki. 

15. zmiany   Uchwały  Nr  XX  XII  .276.2017  Rady  Gminy  Przystajń  z  dnia  27  września  2017  r.   
w sprawie    zaciągnięcia   pożyczki długoterminowej na „Budowę przydomowych oczyszczalni   
ścieków w Gminie Przystajń  - zadanie I”

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym zarządziła głosowanie.

Rada Gminy Przystajń  podjęła  Uchwałę  Nr XXXVI.322.2018 w sprawie  zmiany Uchwały 
Nr XXXII.276.2017 Rady Gminy Przystajń z dnia 27 września 2017 r. w sprawie zaciągnięcia 
pożyczki  długoterminowej  na  „Budowę  przydomowych  oczyszczalni  ścieków  w  Gminie 
Przystajń  - zadanie I” jednogłośnie (15 Radnych za)  w głosowaniu jawnym przez podniesienie 
ręki. 

8



16. zmiany  uchwały  Nr  XXXIII.282.2017  Rady  Gminy  Przystajń  z  dnia  13  listopada  2017  r.   
w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, zapytała czy jest przygotowane wyliczenie ile mniej 
byłoby wpływu środków finansowych do budżetu.
Wójt odpowiedział, że jesteśmy w trakcie weryfikacji tych deklaracji, więc nie chciałby o tym teraz 
mówić. Do 15 lutego 2018 r. był obowiązek złożenia deklaracji. Wyniosłoby to około 65 000,00 zł 
mniej do budżetu. Proponujemy obniżyć ten podatek od środków transportowych o 445,00 zł  od 
naczepy.
Inspektor Rafał Kośny powiedział, że co miesiąc nam się coś zmienia, więc nie można tego tak 
dokładnie wyliczyć. 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie.

Rada Gminy  Przystajń  podjęła  Uchwałę  Nr XXXVI.323.2018 w sprawie  zmiany  uchwały 
Nr XXXIII.282.2017 Rady Gminy Przystajń z dnia 13 listopada 2017 r. w sprawie określenia 
wysokości stawek podatku od środków transportowych większością głosów (12 Radnych za, 
2  Radnych  wstrzymało  się  od  głosu,  1  Radny  nie  głosował),  w  głosowaniu  jawnym  przez 
podniesienie ręki.
Za  głosowali: R.  Bastrzyk,  E.  Chamela,  J.  Chrzęstek,  J.  Jelonek,  H.  Kapuścik,  Z.  Kmieć,  
Z. Kulej, Z. Marczak, J. Pilarz, Z. Piśniak, J. Sas, R. Wręczycki.
Wstrzymał się od głosu: G. Kierat, J. Leśniak. 
Nie głosował: W. Woźny.

Radny Waldemar Woźny przeczytał wniosek Radnego Jacka Pilarza proszący o wyliczenie tego 
ile gmina straciłaby na tym zmniejszeniu podatku od środków transportowych. Prosili o wyliczenie 
tego i nie zostało to zrobione. Otrzymali tylko taką ogólną informację, a oczekiwali szczegółowego 
wyliczenia. 
Wójt powiedział, że jest to orientacyjne wyliczenie.
Radny Edward Chamela zapytał z czego weźmiemy te 65 000,00 zł. Komu je zabierzemy.
Wójt odpowiedział, że nikomu nie trzeba zabierać. Jest więcej deklaracji niż się spodziewaliśmy 
i dlatego mogliśmy zrobić ten gest. 

17. zmian   w   budżecie   Gminy Przystajń na 2018 rok  

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały autopoprawki.
Wójt  powiedział,  że  autopoprawka dotyczy zmiany związanej  z  Funduszem Sołeckim Sołectw 
Antonów i Kuźnica Nowa. Nabór na solary, fotowoltaikę i piece na pellet jest przesunięty do końca 
maja  2018  r.  Jest  to  konkurs,  więc  nie  wiemy  czy  otrzymamy  dofinansowanie,  jednak  tak 
konstruujemy wniosek, żeby je uzyskać. 
Przewodnicząca zarządziła głosowanie.

Rada  Gminy  Przystajń  podjęła  Uchwałę  Nr  XXXVI.324.2018  w  sprawie  zmian 
w budżecie Gminy Przystajń na 2018 rok jednogłośnie (15 Radnych za) w głosowaniu jawnym 
przez podniesienie ręki. 

18. zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Przystajń na lata 2018-2024

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały, po czym zarządziła głosowanie.

Rada Gminy Przystajń podjęła Uchwałę Nr XXXVI.325.2018 w sprawie zmiany Wieloletniej 
Prognozy  Finansowej  Gminy  Przystajń  na  lata  2018-2024 jednogłośnie  (15  Radnych  za) 
w głosowaniu jawnym przez podniesienie ręki.  
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Ad 11 i Ad 12
Przewodnicząca przeczytała  zawiadomienie  o  wszczęciu  postępowania  odnośnie  planu 
zagospodarowania przestrzennego. Do dziś był czas na to, żeby złożyć wyjaśnienia.
Wójt  odpowiedział,  że wyjaśnienia zostały przygotowane przez Panią architekt i dziś zostało to 
wysłane.
Radny Jan Sas zapytał ile jest tych zastrzeżeń. 
Przewodnicząca odpowiedziała, że jest ich sporo. 
Radny Edward Chamela zapytał czy ta Pani architekt miała już za ten plan zapłacone.
Wójt odpowiedział, że ⅔ ma już zapłacone. 
Przewodnicząca przeczytała  prośbę dot.  dotacji  na samochód do Komendy Powiatowej  Policji 
w Kłobucku. Proszą o kwotę 9 250,00 zł. Zawsze do tej pory wspieraliśmy takie prośby. 
Radny Zbigniew Kmieć poprosił o zorientowanie się czy ta prośba jest jeszcze aktualna. 
Przewodnicząca przeczytała pismo dot. pomalowania blachy na budynku OSP w Dąbrowie.
Mieszkanka Gminy Krystyna Labus-Stankiewicz powiedziała, że na zebraniu sołeckim nie było 
mowy o tym, że jest potrzeba pomalowania blachy na budynku OSP. 
Przewodnicząca stwierdziła,  że  odpiszemy  im,  żeby  zrobić  to  malowanie  dachu  z  Funduszu 
Sołeckiego.  Przeczytała  pismo  dot.  wyborów  –  potrzebie  uchwalenia  okręgów  wyborczych  do 
końca marca 2018 r. 
Wójt powiedział,  że  zostaniemy przy  tych  samych  okręgach  wyborczych,  które  są  na  chwilę 
obecną. Na najbliższej sesji będzie podejmowana ta uchwała. 
Przewodnicząca przypomniała,  że  należy  złożyć  oświadczenie  majątkowe  do  końca  kwietnia 
2018 r.
Radny  Zbigniew  Kmieć i  Radny  Janusz  Leśniak poprosili  o  przesłanie  oświadczenia 
majątkowego w formie elektronicznej. 
Radny Remigiusz Wręczycki zapytał  o czyszczenie rzek i  cieków wodnych na terenie  Gminy 
Przystajń.
Wójt odpowiedział,  że  wiemy,  iż  jest  problem,  ale  na  chwilę  obecną  adresat  jest  nieznany. 
Mieszkańcy cały czas informują go o tych problemach. Żebyśmy mogli pokryć koszty wody, żeby 
się sama finansowała to 1 m³ wychodziłby 3,20 zł. 1 marca 2018 r. jest Dzień Żołnierzy Wyklętych. 
Uroczystość rozpocznie się o godz. 9.30 w Szkole Podstawowej w Borze Zajacińskim. Zaprosił 
Radnych do złożenia wieńca. 
Radny  Remigiusz  Wręczycki powiedział,  że  w  gazetach  było  opisane,  że  nie  otrzymaliśmy 
dofinansowania na fotowoltaikę. 
Wójt odpowiedział,  że  złożyliśmy  procedurę  protestową  i  mamy  nadzieję,  że  otrzymamy  to 
dofinansowanie. Jest szansa na uzyskanie tego dofinansowania. 
Radny Janusz Leśniak powiedział, że po ostatniej akcji strażackiej wyszły pewne mankamenty 
i  potrzebny byłby pojemnik z  piaskiem obok hydrantu przy OSP w Przystajni,  a  także  byłoby 
potrzebne ogrzewanie webasto do jednego z samochodów OSP w Przystajni. Koszt takiego webasto 
to około 1 000,00 zł do 2 000,00 zł. 
Wójt powiedział, że przyjmuje tę uwagę dot. piasku przy OSP w Przystajni, natomiast jeśli chodzi 
o webasto to strażacy wiedzą, że mamy zamiar kupić nowy samochód dla OSP w Przystajni, więc 
na razie musi tak zostać jak jest. 
Radny Jan Sas zapytał jaką kwotę stanowi amortyzacja i inne wydatki związane z wodą. 
Wójt szczegółowo przedstawił wyliczenia dot. 1 m³ wody. Na koniec 2017 r. nasz dług wyniósł  
3 056 000,00  zł,  w  tym 1 700 000,00  zł  stanowią  obligacje.  Teraz  zaciągamy pożyczkę  i  z  tą 
pożyczką  będziemy  mieli  zadłużenia  3 900 000,00  zł.  Na  nowe  inwestycje  w  kwocie 
1 700 000,00 zł może będziemy musieli zaciągnąć obligacje. Jeśli chodzi o podatek od środków 
transportowych to wpłynęło nam więcej deklaracji niż się spodziewaliśmy. Jesienią pochylimy się 
nad tym, żeby ten podatek jeszcze bardziej obniżyć. 
Radny Edward Chamela  stwierdził, że ul. Słoneczna i ul. Targowa w Przystajni ma trzy metry 
asfaltu zniszczonego w środku drogi.
Wójt powiedział, że tam połowa asfaltu jest do odtworzenia, ale zastanawia się nad tym, czy nie 
będzie potrzeby zrobienia tego asfaltu  w całości.  Jeśli  ktoś  jest  zainteresowany projektem tych 
kanalizacji  to  ona  zaprasza  do  siebie.  Taka  organizacja  ruchu  była  umówiona  z  Powiatowym 
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Zarządem Dróg w Kłobucku. Rynek w Przystajni będziemy częściowo robili w tym roku, a resztę 
w kolejnym roku.
Radny Remigiusz Wręczycki stwierdził, że część mieszkańców jedzie poboczem i uważa, że ten 
drugi pas jest rozjeżdżany.  Ma nadzieję, że ta droga na Kostrzynę zostanie kiedyś zrobiona. 
Radny Edward Chamela zapytał o słupy. Tam są straszne dziury. 
Wójt odpowiedział, że ta inwestycja na drodze powiatowej nie została jeszcze zakończona. Nie ma 
wpływu na wyegzekwowanie tego co nie zostało zrobione, jest bezsilny. 

Ad 13
Ponieważ  wyczerpano  porządek  obrad  Przewodnicząca  dokonała  zamknięcia  XXXVI  sesji 
VII kadencji Rady Gminy Przystajń.

Protokolant:                                                             Przewodnicząca Rady Gminy Przystajń
Anna Mrozek                                                                       
                                                                                             mgr Henryka Kapuścik
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